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 (FOU B140-Spørgsmål 49) 

 

 

30. maj 2008 

Spørgsmål nr. 49: 

Vil ministeren oversende det talepapir, der lå til grund for ministerens besvarelse af B 140 samrådsspm. B 
den 30. maj 2008? 

Svar: 

For fuldstændighedens skyld skal det nævnes, at ”det talte ord gælder”. Nedenstående punkter lå til 

grund for min orientering af Forsvarsudvalget fredag d. 30. maj 2008 kl. 0900. Vedlagt som bilag er den 

britiske artikel, som jeg henviste til. 

• Lad mig indledningsvis slå fast, at der har været god tid 

til at behandle denne sag. 

• Udenrigsministeren offentliggjorde 8. april 2008 beslut-

ningen om at udsende et helikopterdetachement til støt-

te for det danske styrkebidrag i det sydlige Afghanistan. 

• Der har således været mere end 6 uger til at stille 

spørgsmål.  

• Forsvarsudvalget har herudover selv godkendt den tids-

plan, som lå til grund for behandlingen af beslutnings-

forslaget. 

• Når det er sagt, skal det tilføjes, at jeg naturligvis re-

spekterer ønsket om at vende flere sten i denne sag.  

  

Forsvarsudvalget (2. samling)
B 140 - Svar på Spørgsmål 49
Offentligt            
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• Besvarelsen af udvalgets spørgsmål 35 – 48 fra i går er 

fremsendt til Folketinget.  

• Jeg vil gerne knytte nogle enkelte kommentarer til mine 

svar: 

• Personellet vil være veluddannet og klar, inden de sen-

des på operative opgaver i missionsområdet. Flere har 

erfaring fra efterårets indsættelse i Irak.  

• Helikopterne virker; det ved vi også fra Irak. De vil være 

udrustet med moderne og effektivt observationsudstyr.  

• Min baggrund for at anbefale udsendelsen af helikopter-

ne bygger på den militærfaglige rådgivning, som jeg 

modtog fra forsvaret.  

• Og lad mig i den sammenhæng nævne, at jeg har haft 

lejlighed til at se referatet fra forsvarschefens besøg ved 

de udsendte styrker i Afghanistan i januar i år. Heraf 

fremgår, at forsvarschefen af bataljonen modtog en ori-

entering om situationen, hvoraf bl.a. fremgik, at ”Top 

Cover (’observation og sikring fra luften’) under kamp-

gruppens operationer i Green Zone fra fx Fennec evt. i 

udvalgte perioder vurderes at kunne være til stor nytte. 

Dette bliver i særdeleshed relevant når majsmarkerne til 

foråret er vokset op”. 

• Med andre ord er der ikke skyggen af tvivl om, at den 

danske styrke i Afghanistan har ønsket støtte af helikop-

tere. 
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• I relation til gårsdagens udtalelser fra oberst Lars Møller 

mfl. skal det understreges, at jeg hverken kan, vil eller 

skal forholde mig til, hvad hver enkelt af forsvarets mere 

end 20.000 ansatte måtte mene om dette eller andre til-

tag.  

• Formålet med udsendelsen er at øge sikkerheden samt 

forbedre de danske soldaters muligheder for at løse op-

gaverne. 

• Det er mit klare ønske, at helikopterne kommer af sted 

som planlagt. Det skylder vi soldaterne i området. 
 

 


